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Národní park Šumava jsem spoluzakládal a dnes z toho mám výčitky svědomí. Bez něj mohla být
Šumava plná života, „naturové lokality“ nepoškozené. Je hrozné sledovat diskuzi o kategorizaci –
jako kdyby plnění byrokratických kriterií (a kategorizace IUCN nic jiného není), mělo přednost
před ochranou přírody.   Zklamal mě postoj některých lidí v IUCN, druhá mise byla zmanipulovaná
a  manipulace  zřejmě  pokračují.  Kategorizace  IUCN nemá  pro  praktickou  činnost  v  národních
parcích ani jiných chráněných územích žádný význam. Dělat z kategorizace známkovací systém je
hloupost a je to proti smyslu tohoto systému. Navíc je zařazení do jednotlivých kategorií velmi
sporné. Národním parkem je Šumava proto, že ji jako NP vyhlásil stát a IUCN do toho nemá co
mluvit (natož ji vyřazovat z národních parků). Kategorizace IUCN vznikla kvůli potřebě orientace v
chráněných územích s různými národními názvy, každý stát ji vyhlašuje vč. zonace podle svých
zákonů a potřeb. 


